
PROTOKOL NrXXTV/2016
z obrad XX IV sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 16 lutego 2016r.

Ad.l
Przewodniczacy Rady — Marek ChwialkowsM otworzyl obrady XXTV sesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powital przybyrych Ba obrady sesji: radnych, soltysow, Wojta — Zbigniewa Wojter?
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego, Jaroslawa
Matusiaka-Zastepcfj Naczelnika Prewencji KPP w l^czycy, Arkadiusza Peezaka- Naczelnika
Wydzialu Prewencji KPP w Leczycy .

Przewodniczacy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwat, poniewaz
uczestniczy w niej 14 radnych tj.93% vistawowego skiadu Rady. Nieobecny Jerzy Kaczmarek.

Ad. 2
Przewodniczacy Rady przedstawil porz^dek obrad:
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie guorum.
2. Przyj^cie porzadku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dziaiamosci miedzysesyjnej komisji stalych.
6. Podj^cie uchwaly w sprawie zmian w wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna

na late. 2016-2030.
7. Podjecie uchwaly w sprawie zmian do budzetu Gminy Daszyna na rok 2016.
8. Podjecie uchwaly w sprawie przyj^cia , JPlanu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy

Daszyna do roku 2020.
9 .Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
lO.Przyj^cie protokolu z poprzedniej sesji.
ll.Sprawyrozne.
12. Zakonczenie obrad.
Nie wprowadzono zmian do porzadku obrad.

Naczelnik Wydziaiu Prewencji Arkadiusz Peczak poinformowal o prowadzonych pracach
nad stworzeniem mapy zagrozen bezpieczenstwa. Opracowanie mapy musi bye poprzedzone
konsultacjami spolecznymi. Taki eel ma dzisiejsze spotkanie z uczestnikami sesji.
Przedstawiono informacj? na temat bezpieczenstwa i porzajdku publicznego w powiecie
teczyckim. Przekazano informacje o danych kontaktowych gdzie mozna zglaszac informacje
na temat wyst?puja_cych zagrozen bezpieczenstwa .
Przewodniczacy podziekowai za przybycie i przedstawiony material przedstawicielom KPP w
Leczycy.
Radny T-Dymny zapytal, kto zajmuje si? pracami ziemnymi za Gruau w Daszynie. He
kosztuje 1 m3 gazu dla odbiorcy prywatnego?
Radny M.Bawej zapytal kiedy nastapi podl%czenie ogniw fotowoltaicznych generujapych
prad.

Ad.4
Wojt przedstawil Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej stanowiq.ce zalapznik do
protokolu.
Przewodniczacy zapytal o szczegofy spotkania z wojtami Witonii i Leczycy.
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Wqjt poinformowal, ze spotkanie rnialo na celu podpisanie porozumienia pomi^dzy Gmina
Daszyna, Gmina_ Witonia i Gmina_ L?czyca w sprawie rozbudowy gazociaju od Witonii w
kienmku L^czycy. Planowana jest budowa siecl na odcinku Witonia-Rybitwy-Topola
Krolewska-Blonie. W6jt Gnriny Witonia jest zalnteresowany rozbudowa_ gazociagu w
kierunku Anusina. Dziejci rozbudowie sieci gazowej zwi§ksza_ si? wpfywy do budzetu Gmina
Daszyna z tytulu oplaty przesylowej .
Radny H.Dabrowski poprosil o informacje na temat wyjazdu Wojta w dniu 5 lutego 2016 r.
Wojt powiedziat ze w tym dniu byt w Urz^dzie Marszalkowskim w sprawie inwestycji.

Ad.5
Komisja Rewizyjna przedstawita protokol z posiedzenia odbytego w dniu 5 lutego 2016 r.
w temacie : Kontrola delegacji i wyjazdow sluzbowych za rok 2015.

Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol z posiedzenia odbytego w dniu 19 listopada
2015 r. w temacie : Dzialalnosc gminy w zakresie rozwoju sportu i rekreacji(obiekty sportowe
na terenie Gmmy Daszyna).
Radny HLDabrowski, jako czlonek Komisji Rewizyjnej odczytal protokol komisji Nr 3/2015 z
dnia 6 lutego 2015 r. w temacie : Analiza zad-hizenia w platnosciach podatkow i oplat
lokalnych za 2014 rok oraz kontrola umorzen i odroczeri zobowiazafi podatkowych.
Radny stwierdzil, ze Rada bardzo dobrze zrobila przyjmuj^c w dniu 29 grudnia 2015 r.
oswiadczenie, w ktorym wytyczyla Wojtowi tryb dziatania w zakresie egzekwowania poboru
podatku od terenow zaj^tych pod wydobycie kruszywa. Nalezy Wojta zniobilizowac do
podj^cia dzialan zgodnych z prawem w zakresie sci^gni?cia naleznego podatku od terenow
zaj^tycri pod wydobycie kruszywa.
Wojt poprosit o odczytanie przekazanej Komisji Rewizyjnej odpowiedzi na przedstawiony
protokol Nr 3/2015 z dnia 6 lutego 2015 r.
Radna M.Grabowska - Przewodnicza_ca Komisji Rewizyjnej odczytala pismo Wojta
skierowane do Komisji Rewizyjnej.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze tresc tego dokumentu jest przytoczonym fragmentem
odpowiedzi przygotowanej przez Sekretarza Gminy na zalecenia pokontrolne Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Lodzi przeprowadzonej w 2013 roku.
Regionalna Izba Obrachunkowa odpowiedziala na przeslane wyjasnienia i przedstawila swoje
argumenty do wskazanych zalecen pokontrolnych.
Przewodniczacy odczytal rozstrzygni^cie nadzorcze Wojewody Lodzkiego z dnia 4 lutego
2016 r. stwierdzajq.ce niewaznosc oswiadczenia Rady Gminy w Daszynie z dnia 29 grudnia
2015 r. w sprawie naliczenia podatku od nieruchomosci od gruntow zaj^tych na kopalnie
kruszywa oraz rozliczenia oplaty eksploatacyjnej placonej przez przedsi^biorcow z tyturu
wydobywania kruszyw.
Wojt Gminy powiedzial, ze organem do naliczania oplat eksploatacyjnych jest starosta i
marszalek. Jezeli chodzi o podatek od nieruchomosci to dotyczy wydobycia i placi si?
od otworu wydobywczego. Koncesje wydane przez starost§ i marszalka stanowi^. podstaw^
do prowadzenia dzialalnosci na wyznaczonym terenie. Pozostaje kwestia okresu od Medy
powirrien bye naliczany podatek. Regionalna Izba Obrachunkowa w Lodzi przeprowadzila w
2010 roku kontrol? w zakresie sci^galnosci podatku i nie stwierdzila nieprawidlowosci w
sposobie naliczania oplat podatkowych. O dziwo to samo RIO w trakcie kontroli w 2013 roku
zarzucilo, ze gmina nie naliczala podatku od miejsc zaj?tych pod wydobycie kruszyw.
Generalnie orzecznictwo sadow w okresie 2010-2013 szlo w kierunku naliczania oplaty
wyla_cznie od miejsc faktycznie objetych eksploatacj%



Po kontroli RIO w 2013 roku p.o. Wojta Pawel Jozwiak wyslal informacje do wszystMch
przedsiebiorcow na terenie gminy o zlozenie deklaracji w sprawie naKczenia podatku od
merachomosci z terenow zajetych pod eksploatacyj?. Przedsiebiorcy zlozyli deklaracje.
Decyzje podatkowe dla wojta gminy Daszyna i jego najblizszej rodziny wydaje Wojt Gminy
Witonia, ktorego wskazalo SKO w Lodzi. Deklaracje przedsiebiorcy sktadajg. corocznie i SQ.
one weryfikowane.
Radny BLDabrowski srwierdzil, ze przedsi^biorca oplat§ koncesyjnq. placi w okresach
polrocznych. Robi to we wlasnym zakresie bez wezwania na rachunek bankowy. Optat
koncesyjnych nie nalicza gmina, starostwo, ani urzad marszalkowski. Przedsiebiorcy robig. to
we wlasnym zakresie . Jezeli widac, ze przedsi<gbiorca oszukuje wowczas organ wydajacy
koncesj? interweniuje i moze naliczyc opJat? wedhig swoicb obmiarow, Jezeli chodzi o
naliczanie podatku od nieruchomosci peln^ odpowiedzialnosc za jego naliczenie ponosi Wojt
Gminy. Radny powiedziai, ze zrobi wszystko aby te oplaty byhy naliczane zgodnie z prawem
i wptynejhy do budzetu gminy.
Przedstawione rozstrzygni^cia nadzorczego wojewody, rada moze zaskarzyc do WSA.
Zdaniem radnego musza bye jakies mozliwosci kontrolowania organu podatkowego jakim
jest wojt gmmy w przestrzeganiu prawa naliczania i poboru naleznych podatkow. Rada musi
to kontrolowac. Rada musi przegtosowac czy sklada skarg§ na rozstrzygni^cie nadzorcze
wojewody. Jezeli nie to trzeba inaczej dziaJac.
Radny T.Dyronv stwierdzil., ze to, co ustyszal z tresci protokolu komisji rewizyjnej jest
szokujape. Chodzi o potezne pieniq.dze do budzetu gminy. Jest roznica czy ktos placi
podatek od 5 hektarow zajetyeh po wydobycie czy z 50 hektarow. Zaskakujaca jest postawa
wojta, ktory powinien dbac o dochody gminy, a sprawia odwrotne wrazenie .Sytuacja
zadhizenia gminy przy kolejnych pozyczkach sprawi, ze zadhizenie wyniesie 22.000.000 zl.
Okolo 700.000 zl placi gmina odsetek rocznie. Rejon objety najwi^kszym obszarem zaj^rym
pod wydobycie kruszywa to Skrzynki-Drzykozy, ktore wojt dobrze zna i wie, kto i na jakim
obszarze prowadzi wydobycie. Nie porozumieniem jest przerzucanie odpowiedzialnosci na
wojewody Jezeli chodzi o pismo wojewody, to rada wi§kszoscia_ opowiedziala si? za jego
tresci^. i ten kierunek nalezy kontynuowac. Zdaniem radnego wtej kwestii powinna zostac
przygotowana uchwala. Rada powinna odwolac si§ od rozstrzygni^cia nadzorczego
Wojewody. Trzeba cos zrobic w tej sprawie i przekazac sprawe do sad. Nie mozna tego tafc
zostawic w sytuacji, gdy chodzi o duze pieniadze do budzetu gminy.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodnicza^cy oglosil 15 minutowa przerw? w obradach.
Wznowiono obrady. Obecnych na Sali 13 radnycfe. Nieobecni radny Kaczmarek i
Lukaszewski.

Ad.6
Skarbnik Gminy przedstawila objasnienia do proponowanych zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Radny M.Pokorski poprosil o szersze przedstawienie nowego zadania dotycza_cego transportu
niskoemisyjnego.
Wojt.poinform.owal, ze ogloszono nabor wnioskow na dofinansowanie zakupu sprz^tu
samochodowego do transportu zbiorowego. Gmina rozwaza zakup autobusu do dowozu
uczniow do szkol. W tym rozdaniu gmina Daszyna raczej sie; nie zakwalifikuje. Wiejksze
szanse maj^. duze samorzady. Mozliwe, ze jak zostanie pieni?dzy po pierwszym rozdaniu to
zmienia_ si§ kryteria i wowczas mniejsze samorzajdy b^dq. mogly skorzystac z dofinansowania.
Radny BLDabrowski stwierdzil, ze w dokumentacji jest zapis o zakupie trzech autobusow
nisko emisyjnych po milionie kazdy.
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Skoro jest mowa o zakupie jednego to dwa nalezy wykreslic. W WPF-ie pozostawic kwot?
1000.000 zl na 2018, a wykreslic wydatki planowane w 2019 .
Wojt stwierdzil, ze do obslugi dowozu uczniow gmina potrzebuje trzy autobusy i taka ilosc
zostal wpisana, aby sobie rue ograniczac mozliwosci skorzystanla z dofinansowania. Jezeli
S3'tuacja ulegnie zmianie mozna zminimalizowac zakres realizacji.
Radny BLDabrowski zapytat o Centrum Sportowo-Rehabilitacyjnego, na ktore byla
planowana pozyczka 700.000 zl miedzy innymi na wykonanie rekuperacje. W WPF-ie jest
zmian nazwy zadania, czy tamto zadanie zostalo juz zakonczone i powstaje nowe.
Wojt powiedzial, ze zadanie nie zostalo zakonczono. Zmienia si? nazwa zadania i rozszerza
zakres inwestycji o budow? i rozbudow? boiska przy szkole w Mazewie i Daszynie.
Przewodniczacy zapytat dlaczego zdjeto z gazoci^gu 243.000 zl. Czy oznacza to, ze nie
b?dzie kontynuowana rozbudowy gazoci^gu.
Wojt powiedziat ze b?dzie realizowana budowa gazocia^gu. B§dzie jeszcze uzupelnienie o
srodki z porozumienia z gminami Witonia i Leczyca o kwot§ 100.000 -A. Na najblizszej sesji
b?dzie to uzupelnione. Temat rozbudowy jest aktualny. Sa_to wartosci szacunkowe. Z reguty
wartosci urealnia si§ po przetargu. Jestesmy obecnie na etapie przygotowywania map
projektowych i projektu.
Przewodniczacy stwierdzij:, ze do WPF-u wpisano cztery nowe przedsiewziecia, w tym
budow? dwoch boisk w Daszynie i Mazewie.
Wojt powiedziat, ze w Daszynie przy szkole bedzie budowa boiska, a w Mazewie be^dzie
rozbudowa istnieja_cego boiska przy szkole.
Przewodniczacy zapytai na co ma wystarczyc kwota 20.000 zl zaplanowana na przebudow§
drogi Mazew Kolonia.
Wojt sa to srodki na przygotowanie dokumentacji.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXTV/l 17/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gxniny Daszyna na lata 2016-2030 i poddal pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstrzymujajce 4
Uchwal? przyjeto wi^kszoscia^ glosow.

Ad.7
Skarbnik Gminy przedstawila zmiany do budzetu gminy Daszyna na 2016 rok, ktore glownie
dotyczyly wydatkow w tabeli nr 2 do budzetu gminy.
Radny HLDabrowski zapytai gdzie jest zapisana w budzecie kwota z planowanej pozyczki
LEMUR na Centrum Sportowo-Rehabilitacyjne.
Skarbnik Gminy wyjasnila, ze jako pozyczka jest to przychod jak wszystkie pozostale
pozyczki i kredyty. Byla przyj^ta 27 stycznia 2016 r. w zalajczniku Nr 3 do uchwafy
budzetowej. Jest to w kwocie przychodow. Budzet jest spqjny to znaczy suma przychodow i
dochodow daje narn tyle srodkow, ze wystarcza na wydatki i rozchody, czyli splaty. W tabeli
Nr 2 wydatki bezposrednio tego nie widac. Jest ogolna kwota budzetu czyli suma dochodow i
przychodow. Kwota pozyczki LEMUR na pewno jest uwzgledniona, gdyz przeklada si? na
wydatki cz?sciowo znaczone i nie znaczone. Cz?sc pozyczki ma bye na refundacj? juz
poniesionych wydatkow, a cz?sc na zadanie Centrum Sportowo-Rehabilitacyjne, ktorego
nazwa ulega zmianie w raz z poszerzeniem zakresu realizacji.
Radny HLDabrowski stwierdzii, ze wczesniej w ramach pozyczki rniala bye wykonana
rekuperacji na hali w Daszynie, po zmianie nazwy zadani jest tylko zapis o boiskack
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Radny M.Pokorski zapyta! o przewidywany calkowity koszt przebudowy drogi Mazew
Kolonla. Czy b^dzie dofmansowanie .
Wojt powiedzial, ze gmina planuje zlozenie wnioskow do FOGR-u i PROW-u. Jezeli chodzi
o calosciow^. wartosc zadania, to w dniu dzisiejszym byli projektanci, ktorzy wzieji szkice i
mapy do celow projektowych. Wartosc po okresleniu przez projektantow. Powrocimy do
tematu na najblizszej sesji, kiedy bedzie juz wi^cej danych. Wnioski do FOGR-u sklada si§
do konca lutego, a do PROW-u od konca lutego do konca kwietnia.
Przewodniczacy zapytal, kiedy be/izie zakonczone studium planu zagospodarowania
przestrzennego . Czy urealniane wydatki na opracowanie zmian do miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego jest z tym zwiajzane?.
Wojt powiedziai, ze planista zakonczyl zmiany do planu zagospodarowania przestrzennego
ftagmentu Opiesin. Urealnienie wydatkow wynika z zapisow umowy. W kwestii studium
trwaj^uzgodnienia. Koncowa wersja dokurnentu bedzie omawiana na wspolnych komisjach.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXVTI/118/2016 w sprawie zmian do budzetu gminy
Daszyna na 2016 rok i poddal pod gtosowanie.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 0
Wstrzymuja^ce 3
Uchwal? przyjeto wi?kszoscia_ glosow.

Ad. 8
Przewodniczacy poprosit o wprowadzenie w temat Planu Gospodarki Niskoemisyjnej.
Sekretarz poinformowal:, ze w zwiajzku z wieloma wnioskami jakie gmina skiada o srodki
zewnejxze na roznego rodzaju dzialania w zakresie ochrony srodowiska niezb^dne okazato si§
przyj^cie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej. Program obejniuje Iata2016 -2020.
Radny T.Dymny zapytal ile gmin§ kosztowalo zlecenie opracowania tego planu, Czy nie
mozna bylo tego wykonac silami pracownikow urz^du? . Znaczna czesc programu sklada si§
z ogolnych danych statystycznych gminy.
Sekretarz odpowiedzial, ze nie wszysikie zapisy programu pracownicy urz^du byli wstanie
prawidlowo wykonac. Cz^sciowo plan byl opracowywany z udzialem pracownikow.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze niektore dane w programie ŝ . juz nie aktualne.
Wojt powiedzial, ze tego typu dokument jest niezb^dny przy aplikowaniu o srodki unijne.
Jest to dokument planistyczny., wyprzedzajXcy niefctore planowane zatozenia. Przy kazdym
parametrze jest mozliwosc aktualizacji. Jest to dokument wymagalny, ktory musi si§
wpisywac we wszystkie sfery planowane przez Urza_d Marszalkowski. Aby moc aplikowac o
wszelMego rodzaju srodki zewn^trze konieczne jest posiadanie tego planu.
Sekretarz poinformowal:, ze koszt opracowania planu wyniosl 25.000 zl brurto.
Radnv T.Dymny stwierdzil, ze gmina Dasz^Tia jest zadluzona, a wydaje takie pieniajdze na
dokument, ktory inogli opraco~wac pracownicy urze.du. Kolejny przyklad niegospodarnosci.
Radny H.Dabrowski zapj^tal radnego Kinskiego, jako przewodniczajcego Komisji Rozwoju
Spoleczno-Gospodarczego, co mysli na temat tresci przedstawionego planu gospodarki
niskoemisyjnej. Analiza projektu tego dokurnentu jest w zakresu dzialania wlasnie tej
kornisji.
Radnv J.Kinski odpowiedzial, ze komisja zajmie si? tym tematem na najbiizszym
posiedzeniu.
Radnv T.Dvmny zaproponowal przelozenie glosowania na nastejpna sesje, a w mie.dzy czasie
komisja rozwoju spoleczno-gospodarczego przeanalizuje plan.
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Wojt powiedzial, ze dla tego dokumentu specjalnie byla zwotana sesja. Plan podlega
zaopifflowaniu przez RDOS, ale wczesniej musi zostac przyjety przez Rad§.
Dokument jest niezbedny do aplikowania o srodki zewnetrzne. Odkladanie glosowania na
kolejna^ sesj? przedluza cala procedure^ Jest to plan, ktory w kazdej chwili mozna
zweryfikowac. Zaplata za wykonanie planu nastapi po pozytywnym zaopiniowaniu przez
RDOS.
Radny HLDabrowski stwierdzil, ze umowa na opracowanie programu zostala podpisana w
czerwcu 2015 roku. Opracowanie programu nie wynika z obowiazku ustawowego. Jest to
dokument stworzony na podstawie zalozen Narodowego Programu Rozwoju Gospodarki
Niskoemisyjnej z 2011 roku. Zaden urza_d nie moze zadac od gminy dokunientu, ktory nie
jest obowiajzkowy. Radny przytoczyl kilka dziatan planowanych do 2020 roku objetych
planern gospodarM niskoemisyjnej dla gminy Daszyna np.
-na lata 2016-2017 budowa gazoci^gu od pkt. Z 44 do miejscowosci Ogrodzona i budowa
gazociajgu w miejscowosci Opiesin, w ktorym miejscu WPF-u na lata 2016-2030 jest ta
inwestycja zapisana;
- na lata 2017-2020 budowa gazoci^gu -spinka na odcinku SRPI w Witonii do Garbalina,
rozbudowa sieci na terenie gminy Daszyna ok. 5 km/rok i budowa 40 przylajDzy na tereni
gminy Daszyna — kto tak zaplanowal, ze b§dzie to wykonane;
- na lata 2016-2019 budowa mikroinstalacji prosumenckich, kolektorow slonecznych, pomp
ciepla, kotiow na biomas? dla budynkow mieszkalnych jedno i wielorodzinnych w ilosci 50-
100 instalacji, gdzie to b^dzie budowane?
W planie jest zapis, ze do 2020 roku zredukowana zostanie emisji COo do powietrza o 12.
Radny zapytal jak to si§ ma do maja_cej powstac elektrocieplowni. Zaskakuj^.ce jest brak
informacji na temat tak kluczowej inwestycji w omawianym programie. Skoro w WPF
wpisuje si? milionowe zyski z elektrocieplowni, to dziwi pomini^cie w planowanych
przedsi^wzi^ciach tego zadania. Robiac tego typu dokument, powinna bye jakas logika w
tym dzialaniu. Obecnie wszystko mija si$ z prawda_.. Nie ma to pokrycia z realiami.
Wojt odpowiedzial, ze mikroinstalacje prosumenckie sâ  juz zainstalowane w ilosci 40 sztuk
w tym 5 sztuk na obiektach uzytecznosci publicznej. Na chwil§ obecnq. nie zostaly jeszcze
wpi?te w siec poniewaz zmianie ulegfy zapisy ustawy i wyzsza stawka za wyprodukowana_ i
odsprzedan^. energi? b^dzie obowiajzywala w polowie roku. Bylo wystosowane pismo do
PROW, ktory dotowal to zadanie i otrzymalismy odpowiedz, ze kwestia wiaczenia do sieci
jest indywidualna^ spraw^. kazdego odbiorcy. Jezeli chodzi o pozostaie propozycje instalacji
to zalezy od mieszkancow czy b?da^ chcieli wchodzi w kolejne no we projekty. Na razie
mieszkancy nie mowi% ze instalacje fotowoltaiczne s .̂ nieoplacalne.
Rozbudowa sieci gazowej nie jest zbyt odlegia. Podpisane zostaio porozumienie z gminami
Witonia i L^czyca na rozbudow§ gazoci^gu w Merunku gminy L^czyca. Na najblizszej sesji
b^dzie propozycja wprowadzenia do budzetu tego zadania, poniewaz fmansowo be/lzie
przechodzilo przez nasz budzet Zostanie zawarta umowa partnerska z gminami, Witonia i
Leczyca. Gminy ktore b^d^. uczestniczyly finansowo w calosci kosztowtego projektu.
Gmlna Daszyna bedzie tylko koordynowaJa. Plan budowy sieci gazo\va przez Opiesin
budzi duze zainteresowanie gminy Kiodawy. Jezeli o gazocia^ w kierunku Ogrodzonej to
jestesmy po wstepnych uzgodnieniach z Finna DUON, fctora jest zainteresowana rozbudow^.
sieci w kierunku Krosniewic. Jestesmy w trakcie projektowania gazociqgu od Elarkoszek-
Janic-Osedowice-Stara Zelzana. Bylo zebranie z mieszkancami Starej Zelaznej i jest duze
zainteresowanie podlajczeniem do gazu.
Jak widac nie ŝ . to przedsiewzi<?cia wybiegaj^ce daleko w przyszlosc. Aktualizacja planu
b?dzie jeszcze nast^powala. Zasady aplikowania ulegaja_ zmianie. Obecnie w trakcie
opracowana jest wniosek o dofinansowanie termomodernizacji budynkow wielorodzinnych.
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Do wniosku wymagane jest dotaczenie Prograinu Gospodaxki Niskoemisyjnej. Mozliwe, ze
na etapie uzgodnien RDOS b?dzie mial jakies uwagi i konieczne b?d3.zmiany.
Sekretarz powiedzial, ze zarowno przy wnioskach w zakresie dofmansowania transportu
lokalnego niskoemisyjnego., jak i tennomodemizacji budynkow wielorodzinnych wymagane
Jest posiadania przez beneficjenta programu gospodarki niskoemisyjnej.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze analiza tego programu powinny zajac si? wspolnie komlsje
poniewaz plan dotyczy wielu zagadnien .
Radny T.Dvmnv stwierdzil, ze tradycja^ obecnej Rady jest przedstawianie dokumentu tuz
przed ostatecznym terminem. Konsultacja Bad takim dokumentem powinna si? odbywac na
etapie tworzenia. Analizujac szczegolowo ten dokument wiele rzeczy nie zgadza si? z
rzeczywistosci^,
Radny H-Dabrowski stwierdzil, ze plan byl by do przyj?cia pod warunkiem wpisania
kluczowej inwesrycji, ktora ma bye realizowana, czyli elektrocieplowiiia. Wlasciwe
uwzgl?dnienie emisji COz oraz oddzialywanie wiatrakow. Jednak dolozenie tych inwesrycji
automatycznie rozklada plan gospodarki niskoemisyjnej..
Wojt powiedziai:, ze nie uwaza, aby elektrocieplownia zawazyia na tym planie poniewaz
energia b?dzie wytwarzana z biomasy.
Radny T.Dymny stwierdzii, ze elektrocieplownia to sztandarowa inwestycja Wojta wi?c nie
mozna jej pomin^c w planie. Chyba, ze Wqjt rezygnuje z tego przedsi?wzi?cia.
Radny J.Kinski zapytal czy po przyj?ciu na dzisiejszej sesji Planu Gospodarki Niskoemisyjne
b^dzie mozna pozniej wnosic zmiany.
Wojt zapewnil, ze b?dzie mozliwe wprowadzanie zmian do planu gospodarki niskoemisyjnej.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXTV/119/2016 w sprawie przyj?cia
JPlanu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Daszyna do roku 2020".
Wynik gtosowania:
Za 8
Przeciw 1
Wsfrzymuja_ce 4
Uchwal? przyj?to wi?kszoscî . glosow.

AdL9
Wojt ndzielil: odpowiedzi na pytania zgioszone w pkt.3:
1/Firma SN SOODS rozpocz?la prace budowlane pod chlodnie na dzialce za Gruau.
Uroczyste wkopanie kamienia w?giemego jest planowane 10 marca 2016 r. Inwestycja jest
prowadzona przez ta firm? w zakresie budowy obiektu. Zakonczenie pierwszego etapu
planowane jest na wrzesien tego roku. Planowane jest zatrudnienie 30 osob. Naboru b?dzie
dokonywala ftrrna. Gmina pomaga przy tej inwestycji. Przeprowadzono juz przetarg na
wykonanie wodocî gu i kanalizacji dla potrzeb inwesrycji. Wedlug kosztorysu planowano
kwot? 648.000 zi. Po przetargu wybrano ofert? o wartosci 250.000 zi. Daje to spore
oszcz?dnosci. Jest jeszcze kwestia wybudowania zjazdu. Przedsi?wzi?cie b?dzie realizowala
gmina, ale nie ma jeszcze podpisanej umowy z Urz?dem Marszalkowskim na dofinansowanie
zbrojenia terenow inwestycyjnych. Opoznienie wynika z braku rozporz^dzenia w sprawie
korekt finansowych. Urza^d Marszalkowski nie podpisal umowy z zadna_ z gtnin.
Na chwil? obecna Firma SN FOODS wpiacila do budzetu gminy kwot? 130.000 zl tytutem
dobrowolnej wplaty.
Wojt poinformowal, ze trwa budowa marketu DINO w Daszynie. W dniu 28 lutego 2016 r.
Odb?dzie si? gielda pracy, b?dzie \vybranych 12 pracownikow.



Radny T.Dymny zapytal czy gmina jest wlascicielem tych dwoch dziaiek. Czy kwota 130.000
zl jest zaksiej;owana w budzecie?
Wojt potwierdzii, ze gmina kupila w ubiegfym roku te dzialki. Kwota 130.000 zl wpfynela do
budzetu gminy w vjbiegryrn roku i zostala zaksi?gowana w budzecie. ^
Jest podpisane porozumienie w zakresie dobrowolnej wptaty do 20% calosci kosztorysowej .
Przewodniczacy powital Prezesa PGK Sp. z o.o. Pana Karola Niewiadomskiego.
Prezes przybyl w celu udzielenia odpowiedzi na pytanie radnego Dymnego ile placi odbiorca
indywidualny za Im3gazu.
Prezes powiedzial, ze odbiorcy gazu na fakturacb. maja_ wykazane cztery wartosci:
abonament, dystrybucja stala, paliwo gazowe, dystrybucja zmienna. Parametrem jakie jest
zuzycie gazu jest kWh, Takie jest opomiarowanie licznikow. Cena 1m3 wmiesiacach styczen-
hity kiedy zuzycie jest wi^ksze cena jest nizsza, a jak zuzycie jest mniejsze cena jest wyzsza,
Cena ksztattuje si? w granicach od 2,22 m3 do 2,30 m3 lub 2,40m3. Dystrybucja stala 39,82 zl
netto, dystrybucja zmienna 0,20 zi za IkWh. Planowane jest zorganizowanie spotfcania z
odbiorcami gazu.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze wedhig jego obliczen na chwile obecna konkurencj^. dla gazu
jest olej opalowy, ktory tanieje.
Prezes stwierdzil, ze chc^c dokonac szczegolowej analizy porownania optacalnosci oby tych
paliwtrzeba porownac kilka czynnikow. Prawdopodobnie okaze si§ ze gaz nie jest
najtanszym paliwem, ale na pewno najwygodniejszym.
Radny T.Dymny analizowal opJacabaosc ogrzewania gazem, a ogrzewania olejem opalowym.
Prezes powiedzial:, ze na najblizsza sesje moze przygotowac szczegolowq. kalkulacj^
porownawcza_ ogrzewania olejem opalowym, gazem ziemnym i gazem z butli.
Wojt powiedziai, ze w kwestii wlajczenia ogniw fotowoltaicznych do sieci energerycznej
trzeba czekac na wejscie w zycie przepisow umozliwiaja_cych sprzedaz energii za wyzsz^.
cen?.

Ad. 10
Przyjeto protokol z poprzedniej sesji.

Ad.ll
Radny HLDabrowski zglosil wniosek o przegiosowanie przez Rad? wystapienia ze skarga_ do
Wojewodzkiego S^du Administracyjnego w Lodzi na rozstrzygni^cie nadzorcze wojewody w
sprawie oswiadczenia rady Gminy w Daszynie z dnia 28 grudnia 2015 r.
Zdaniem radnego wojewoda nie mial racji stwierdzajap, ze rada cokolwiek Wojtowi narzucala
tym oswiadczeniem Rada jedynie wskazywaia tryb dzialania. Od Wojta zalezalo czy ten
kierunek przyjrnie czy nie . Radny zapytal czy jest mozliwe skorzystanie w tej sprawie z
pomocy radcy prawnego,
Wojipowiedzial, ze radca jest w urz^dzie raz w tygodniu.
Przewodniczacy poddal wniosek radnego Dajbrowskiego pod glosowanie. Wynik glosowania
byl nast?puj^cy: 3 glosy ,̂ a", 4 glosy ,,przeciw" pozostale wstrzymujace.
Wniosek zostal odrzucony.
Radny M.Szymanski zglosil napraw? drogi na odcinku od Grzelaka do Piaseckiego.
Soltys M. Adamczyk zglosila do remontu drog? Jablonna-K^arkoszki. Podzi^kowala za remont
drogi kolo koszar w Karkoszkach.
Radny K.Budka zglosil do uzupelnienia ubytki w asfalcie .

Ad.12.
W zwiajzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodnicza_cy zamknajt obrady XXIV sesji
Rady Gminy w Daszynie .
Protokotawcda: D.Kazmierczak
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